

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

[Texte]

Wednesday, October 7, 1987

• 1530

The Clerk of the Committee: Gentlemen, there is a quorum. Honourable members, the first item of business is to elect a chairman. I am ready to receive motions to that effect.

Mr. Crouse: Mr. Clerk, for some years we have been honoured to have as our chairman Mr. Marcel Prud'homme, Member of Parliament for—

Mr. Ellis: Has it only been years? It seems like decades.

Mr. Crouse: —the famous Quebec riding of Saint-Denis.

Mr. Prud'homme: I have been with Mr. Crouse in Foreign Affairs for many years.

Mr. Crouse: That is why I mentioned many years. If I nominate him today, and if he accepts, I am sure his sister will be very happy with the fact that I have nominated him. So I have great pleasure in nominating Marcel Prud'homme as our president.

Mr. Ellis: Question.

Motion agreed to.

The Clerk: Mr. Prud'homme is duly elected chairman of this committee.

The Chairman: I would like to take this opportunity to thank Mr. Crouse, a very long-time friend in the House, our senior member as a matter of fact, for his kindness in nominating me.

It is true I have a guest here today; I do not mind saying it is my sister. She has been the pillar of my political life, and to be elected in her presence thrills me very much. I always said that if our society had been kinder to women she would have been elected before me.

Now it is my pleasure to ask for nominations for a vice-chairman. Would someone be kind enough to nominate one of our colleagues as vice-chairman?

Mr. Cooper: Mr. Chairman, I would be pleased to nominate Mr. Jack Ellis to that function.

The Chairman: Proposed by Mr. Cooper that Mr. Ellis be the vice-chairman; seconded by Mr. Murphy, the member from Churchill, our honourable friend from the third party, the socialist party better known as the New Democratic Party.

It is my pleasure to put that to a question, unless there is another motion. No other motion being received, it is agreed unanimously that Mr. Ellis be vice-chairman.

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

[Traduction]

Le mercredi 7 octobre 1987

Le greffier du Comité: Messieurs, nous avons le quorum. Honorables députés, le choix d'un président est le premier sujet à l'ordre du jour. Je suis prêt à recevoir les motions à cet effet.

M. Crouse: Monsieur le greffier, depuis quelques années nous avons eu l'honneur d'avoir comme président M. Marcel Prud'homme, député de . . .

M. Ellis: Est-ce seulement depuis quelques années? Il me semble que ce soit des décennies.

M. Crouse: . . . la célèbre circonscription de Saint-Denis au Québec.

M. Prud'homme: J'ai siégé avec M. Crouse pendant de nombreuses années au Comité des affaires extérieures.

M. Crouse: C'est pourquoi j'ai parlé de plusieurs années. Si je soumets sa candidature aujourd'hui et s'il accepte, je suis certain que sa soeur sera très heureuse que j'aie proposé son nom. Par conséquent, je suis très heureux de proposer la candidature de M. Marcel Prud'homme au poste de président de ce comité.

M. Ellis: Le vote.

La motion est adoptée.

Le greffier: M. Prud'homme est dûment élu président du Comité.

Le président: Je saisis cette occasion pour remercier M. Crouse, un ami de longue date à la Chambre, et aussi notre député le plus ancien, d'avoir eu l'amabilité de proposer une candidature.

Il est vrai que je suis accompagné aujourd'hui d'un invité, et je veux bien vous dire qu'il s'agit de ma soeur. Elle a été le pilier de ma vie politique, et le fait d'être élu président ici en sa présence me fait énormément plaisir. J'ai toujours dit que, si notre société avait été plus tendre envers les femmes, elle aurait été élue avant moi.

J'aimerais maintenant vous demander de proposer la candidature d'un de nos collègues au poste de vice-président?

M. Cooper: Monsieur le président, c'est avec plaisir que je propose que M. Jack Ellis soit élu vice-président.

Le président: M. Cooper propose que M. Ellis soit élu vice-président; la motion est appuyée par M. Murphy, député de Churchill, notre honorable ami du troisième parti, le parti socialiste mieux connu sous le nom de Parti néo-démocrate.

Je mets donc cette candidature aux voix, à moins qu'il y ait une autre motion. Comme il n'y en a pas d'autre, M. Ellis est élu à l'unanimité vice-président.